

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

[FC-07-08-31]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, December 14, 2007 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 14 décembre 2007 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel	M. Barutciski	F. Boudreau
P. Bourdin	C. Coates	S. Clamageran
C. Coysh	R. Despatie (Chair/Président)	J. Drexler
H. El Masry	S. Feder	F. Garon
V. Hildebrand	K. Kalthoff	L. Lewin
W. Maas	V. Maharaj	J.-S. Marier
D. Maseo	I. McDonald	K. McRoberts
T. Moore	I. Roberge	M. Roy
A. Sangster	S. Schoenfeld	C. Séguinot
B Singer	J.-P. Thomas	J. Volkhammer

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

With regards to the ad hoc Committee to examine the question of Faculty Council Standing Committees' membership, the Chair solicited members to join the Committee. He noted that so far, A. Pinto and I. Roberge have joined the Committee. Following his invitation, J.-S. Marier volunteered.

### 2. Minutes of the previous meeting

November 23, 2007 – [FC-07-08-17]

The minutes were approved.  
(Drexler/Clamageran)

### 3. Matters arising from the minutes

There was none.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

En ce qui concerne le comité ad hoc pour examiner la question des membres des comités permanents du Conseil, le président invite les membres du Conseil à se joindre à ce comité. Il note que jusqu'à présent, A. Pinto et I. Roberge se sont joint au comité. Suite à l'invitation, J.-S. Marier se porte volontaire.

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

23 novembre 2007 – [FC-07-08-17]

Le procès-verbal est approuvé.  
(Drexler/Clamageran)

### 3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

#### 4. Inquiries and Communications

##### ▪ Principal's Remarks

The Principal mentioned the privilege Glendon had by the public lecture given by John McNee, currently Canada's Permanent Representative to the United Nations and also a Glendon Graduate on December 12.

He also invited members of Council to communicate any idea with regards to Honorary Doctorate for the June 2008 convocation.

##### ▪ Associate Principals' Remarks

F. Boudreau noted that the final report pertaining to the General Education Review has been forwarded to CCAS and posted on their web site as well. She also reported on electronic grade collection and encouraged Faculty members to make use of the service.

L. Lewin informed Council members of the review of the York University Counselling services on both campuses and invited all to participate in a forthcoming survey to that effect.

#### 5. Reports from Standing Committees

##### (a) CASTL

J. Drexler presented the following:

- Changes to Degree Requirements – Psychology – FC-07-08-18 – the submission was **approved** as submitted.
- Trilingual Excellence Certificate Requirements – FC-07-08-19 – the submission was **approved** as submitted.
- Academic Honesty Faculty Guidelines, FC-07-08-20; Academic Honesty Procedural Guidelines, FC-07-08-21; and Faculty Resource Guide for teaching Students with Special Needs, FC-07-08-22 – for information only.

#### 4. Communications et questions diverses

##### ▪ Remarques du principal

Le principal mentionne que, le 12 décembre, Glendon a eu le privilège d'une conférence publique donnée par John McNee, qui est actuellement le représentant permanent du Canada auprès des Nations Unies et qui est également un diplômé de Glendon.

Il invite aussi les membres du Conseil à communiquer leurs suggestions en ce qui concerne le doctorat honorifique prévu pour la cérémonie de la remise des diplômes en juin 2008.

##### ▪ Remarques des principales adjointes

F. Boudreau note que le rapport final portant sur la revue de l'éducation générale a été envoyé au CNAP et posté également sur leur site web. Elle mentionne aussi la collecte électronique des notes et encourage les membres de la faculté à se servir de ce service.

L. Lewin informe les membres du Conseil de la revue des services de counselling de l'Université York, aux deux campus, et elle invite tous les membres à participer à l'enquête à venir.

#### 5. Rapports des comités permanents

##### (a) CNAP

J. Drexler présente les items suivants :

- Changements aux exigences du programme – Psychologie – FC-07-08-18 – la proposition est **approuvée** telle que soumise.
- Certificat d'excellence trilingue – FC-07-08-19 – la proposition est **approuvée** telle que soumise.
- Intégrité académique – procédures à suivre par les professeurs, FC-07-08-20 ; Intégrité académique – procédures à suivre, FC-07-08-21 ; et Guide à l'intention des professeurs – enseigner aux étudiants ayant des besoins spéciaux, FC-07-08-22 – pour information seulement.

## (b) Curriculum Committee

S. Clamageran, the Chair of the Curriculum Committee presented the submissions from the following departments:

- Business Economics – FC-07-08-23 – the submissions were **approved** as submitted.
- English – FC-07-08-23 – the submissions were **approved** as submitted.
- History – FC-07-08-25 - the submissions were **approved** as submitted.
- International Studies – FC-07-08-26 - the submission was **approved** as submitted.
- Linguistics and Language Studies – FC-07-08-27 - the submission was **approved** as submitted.
- Mathematics – FC-07-08-28 – the submissions on pages 120-122 were **approved** as submitted. However, the submission on page 123 was referred back to the Committee as a French version of the two new courses had not been provided.
- Multidisciplinary Studies – FC-07-08-29 – the submission was **approved** as submitted.
- Women’s Studies – FC-07-08-30 – the submission was **approved** as submitted.

### 6. New Business

S. Coysh from the Frost Library informed Council that in January 2008 a survey pertaining to online information literacy needs would be sent out to all Faculty members and she urged them to participate.

### 7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:30 p.m.

## (b) Comité des programmes

S. Clamageran, la présidente du comité des programmes présente les soumissions des départements suivants :

- Économie et commerce – FC-07-08-23 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Anglais – FC-07-08-23 – les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Histoire – FC-07-08-25 - les soumissions sont **approuvées** telles que soumises.
- Études internationales – FC-07-08-26 - la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Linguistique et sciences du langage – FC-07-08-27 - la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Mathématiques – FC-07-08-28 – les soumissions des pages 120 à 122 sont **approuvées** telles que soumises. Toutefois, la soumission à la page 123 est renvoyée au Comité car la version française des deux nouveaux cours n’a pas été soumise.
- Études pluridisciplinaires – FC-07-08-29 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.
- Études des femmes – FC-07-08-30 – la soumission est **approuvée** telle que soumise.

### 6. Affaires nouvelles

S. Coysh de la bibliothèque Frost informe le Conseil qu’en janvier 2008 une enquête concernant les besoins en connaissances informationnelles en ligne sera envoyée à tous les membres de la faculté et elle les prie de participer.

### 7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 30.